
 

 

Lederens månedsbrev – januar 2025 

Til medlemmene i Langesundsfjorden kystlag 

 

 

 

 

 

 

 

 

Dag var leder for styret i Langøya og kystkultur i en årrekke. Han har her representert AP, men 
har også vært en talsmann for kystlaget. Han har også vært en forkjemper for at Cudrios gate 3 
skal forbli i kommunalt eie. Han rakk dessverre ikke å få med seg beslutningen som gjøres nå i 
begynnelsen av februar. Hans hjertebarn var fiskerhuset som han var med å redde fra rivning. 
Det samme gjaldt Cudrio sjøbod som var rivningstruet, men som ble reddet.  
Dag har satt dype spor etter seg i kystlaget og han vil bli dypt savnet.  
 
 
Vi ønsker følgende nye medlemmer velkommen i januar: 

• Steen Sortedal  
 
Her er noe av det som har skjedd i januar: 
 
1. Kommunen 
Kystlaget er virkelig blitt satt på prøve. Vedtak forrige torsdag i formannskapet angående salg av 
Cudrios gate 3 evt. også Tollboden har skapt reaksjoner. Tor Kjetil, Arild og Jan-Olav har håndtert 
denne saken fra styret, men har vært i dialog med hele styret under prosessen. To brev er sendt 
til 1) posisjonen (Krf, H og FRP) med kopi til avisene 2) kommunestyret med kopi til avisene. 
Dersom vi mister Tollboden, er det meget kritisk for kystlaget. Salg av C3 får konsekvenser for 
kystlaget og i tillegg Langesundsfjorden kystkultursenter som ble etablert i mai 2024, hvor 
kystlaget, sjømannsforeningen og Bamble historielag er involverte parter. Begge husene er en del 
av kystkulturkvartalet som er viktig å beholde. 
 
Artikler i PD: 

1. Publisert 1.2.2025. Link: Lokale nyheter, Langesund | Dramatisk for kystlaget: – Kan få 
store konsekvenser 

 

Det var med sjokk og sorg vi mottok 

beskjeden om at Dag Holmer var gått bort. 

Han døde bare 1,5 time etter at han forlot 

kystlaget tirsdag 14. januar. Med Dag’s 

bortgang er en av pilarene i kystlaget borte. 

Han var enorm kunnskapsrik innen 

kultur/kystkultur og Telemarks 

industrihistorie og en meget dyktig 

formidler. Han var ansvarlig for vår 

museumsdrift av Cudrio kystmuseum, 

Gudleif Gjestlands maritime samling i 

Tollboden og tollmuseet på St. Helena 

https://www.pd.no/dramatisk-for-kystlaget-kan-fa-store-konsekvenser/s/5-40-778033
https://www.pd.no/dramatisk-for-kystlaget-kan-fa-store-konsekvenser/s/5-40-778033
http://www.langesundsfjordenkystlag.no/


2. Link: Lokale nyheter, Langesund | – Visjonen om et levende kystkulturkvartal har ettertrykkelig 

gått på grunn 

 
 

 
 
2. Cudrio sjøbod / kystmuseum 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Etterlyser guider/vakter 
Kystlaget søker etter frivillige som kan gå inn som guider / vakter i sommermånedene på Cudrio 
Kystmuseum. Grunnen til dette er blant annet å fylle gapet etter Dag’s bortgang og ønske om 
mere oppetid på sommeren. Vennligst send email til kystlagets nye emailadresse: lfkl@online.no 
dersom dette kan være noe for deg. Dette kan f.eks være for de medlemmene som er i jobb og 
ønsker å bidra noen dager i løpet av sommeren i f.eks helgene eller når det ellers måtte passe. 
Informasjon vil bli gitt i begynnelsen av april. Vi håper at flere kan være med å bidra med dette, 
treffe hyggelige folk og få litt mere kunnskap om kystkulturen vår. 
 
3. Medlemsundersøkelse 
En stor takk til dere alle som svarte på medlemsundersøkelsen. Styret ønsker å bli bedre kjent 

med hvordan medlemmene opplever Kystlaget.  Det var 29 av de aktive (skjema 1) som har svart 

og 7 av de ikke aktive (skjema 2) som har svart. Vi kunne ønsket noe flere svar fra de ikke-aktive, 

men det som kom inn var bra med konkrete forslag til mulige forbedringer. Vi har ikke begynt 

med evalueringen enda, men har satt sammen svarene. Det vi kan si nå, etter en rask 

gjennomgang, er at det er veldig mye som er på plass. 100 % av de aktive sier at de trives i 

kystlaget og det synes jeg er godt å høre. 96% av de aktive sier at å være med i Kystlaget svarer til 

forventningene. Mange har kommet med gode forslag til forbedringer, gitt i fritekst feltene. Alt 

dette skal vi ta med oss i det videre arbeid, også det rundt de myke verdier. Her er noen få av de 

spørsmålene som det ble scoret lavest på: 

• Vi bør ha en fadderordning for våre nye medlemmer 

 

Det hadde vært en kjølig fornøyelse for 

de som er guider på Cudri kystmuseum 

dersom den skulle vårt åpen nå. Her 

driver snøen inn på vinteren gjennom 

et hull som er laget i veggen slik at vann 

som kommer inn når det er storflo lett 

kan renne ut når tidevannet snur.  

https://www.pd.no/visjonen-om-et-levende-kystkulturkvartal-har-ettertrykkelig-gatt-pa-grunn/s/5-40-778211
https://www.pd.no/visjonen-om-et-levende-kystkulturkvartal-har-ettertrykkelig-gatt-pa-grunn/s/5-40-778211


• Kystlaget bør være mere synlig i nærmiljøet 

• Ikke aktive ønsket orientering om de aktiviteter som finnes i kystlaget 
En fullstendig rapport med handlingsplan vil bli distribuert når den er ferdig. Dette arbeid er en 
del av en strategi som vi kaller Langesundsfjorden kystlag 2030. 
 
4. Langøytangen 
 
Fyrlaget har lagt sine planer for 2025 og fokuserer på diverse vedlikeholdsaktiviteter i fyrmester- 
boligen. Der skal de fleste rom males, en dør som ikke er i bruk skal blendes etc. Det vil bli 
montert in nye wifi styrte varmeovner. Gruppa er godt i gang med dette arbeidet. 
 

   
 
 
5. Temaaften 21.01.2025 
 
 

 
 
  

 

6. Båtbyggeriet 
 

Aktiviteten er stor i båtbyggeriet.  Det er nå flere båter som det jobbes på inne. Tralla til 
skinnegangen er blitt pusset opp og malt. Greit å ha ting klart til våren når båtene skal sjøsettes 
igjen. 
 

Jon Atle Holmberg, tidligere leder av DNT 

Telemark og nå leder for DNTs nystartede 

regionale kystsatsningsprosjekt, holdt et 

meget interessant foredrag om Den Norske 

Turistforenings (DNT) kystled aktiviteter langs 

kysten, fra Holmestrand til Flekkefjord. Fint å 

høre hvordan andre gjør det. Vi har jo vår 

kystled aktivitet ute på Langøya som vi selv 

synes driftes bra, men flott å høre hvordan 

andre driver. Det er flere ting som vi kan 

samarbeide om i fremtiden, blant annet 

markedsføring.  

Jon er også medlem  



 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
       
 
 
7. xxxx 
 
 
 
 
 
8. Kystkulturuka 2025 
Forberedelsene er godt i gang. Kystkulturuka blir i år i perioden 15-21. juni. Det blir full pakke i år 
med 5 arrangementer. På fyrets dag 15.6 har vi et samarbeid med Bamble turlag, Geoparken og 
Trutta. Tema i år er friluftslivets år med fokus blant annet på kystledaktiviteten, og temaaften vil 
være på Halen gård 17.6 hvor vi også vil invitere andre til å holde foredrag. 18.6 blir en egen 
kystkulturdag for våre nye landsmenn. Sanggruppa St. Helena er allerede i gang med å øve inn 
nytt program til vise – og allsangaften 19.6 i båtbyggeriet, og til slutt er det Kystens dag 21.6. Her 
jobbes det å få et samarbeid med bygningsvern, tilsvarende opplegg som Vest Telemark Museum 
bygningsvern hadde på området utenfor kystlaget i fjor sommer. Her er det mange gode planer 
for en utvidet Kystens dag. 
 
9. Styremøte 14.01 

Saksliste for møte: 

1. Forrige møtereferat, inkl. økonomi. Har hatt utgifter på ca. 36000. Lite inntekter i januar, bare 

noen tippemidler 

2. Årsmøte 2025 
Årsmøte blir i år på LIF klubbhus 18.2 Egen innkalling sendt ut. Alle årsmøtepapirer gjennomgått 
og kommentert 

3. Arkivnøkkel – Tor Kjetil presenterte forslag. Det jobbes videre med dette. Nøkkel legges inn i 
styreweb 

4. Kystlagets Strategi 2030 
a. Spørreundersøkelse –Ingrid. Nå sent ut. Frist 20.1 
b. Dato for seminar i februar/mars. Blir 4.3 

5. KKU 2025 – Ingrid ga en kort status fra møte holdt i gruppen 
6. Tema mars-juni. Tor Kjetil presenterer forslag fra tidligere utarbeidet forslagsliste 
7. Henvendelse fra kommunen om 1. klassingene -Vi sier ja også i år 
8. Redningsmateriell – Tor Kjetil og Erling ønsker mere redningsmateriell i havna vår. Forslag 

utarbeides. 
9. Skaddenprisen 2025 – Mulige kandidater ble diskutert 
10. Fra forbundet kysten. Kystenbrev/separate email 

 

 

 

 

 

 

Over byttes et bord i 

Abrahamsen koggen. Det ble 

funnet råte under dollbord på 

styrbord side. Ellers er ett spant 

byttet og noen andre råteskader. 

Den gamle høvelen er også god å 

ha ved høvling av større 

dimensjoner 



a. Landsmøte 25-27 april i Sandefjord.  
b. Hele Norge båler, Hva gjør vi? Vi deltar på andre som arrangerer 
c. UNG seminar på Bragdøya 28-30 mars. -  Vi inviterer unggruppa til å delta 

11. Eventuelt 
a. Skilting på fredede hus- regler ble gjennomgått 
b. Friluftslivets år – søke om midler. Forbundet Kysten åpner for ekstra tilskudd. 

 

 

10. Andre aktiviteter 
• Diverse innvendig arbeid i RS2 

• Møte med kommunen ang. ny leiekontrakt for Fyrmesterbolig og Fyrhus 

 

 
11. Hva skjer? 

Noen av de kommende aktiviteter i februar 2025: 

 

• Styremøte i kystlaget 4.2 

• Kurset Flaskeskute kurs starter 4.2 

• Tangsnellene har sitt møte torsdag 6 januar kl. 11. i Tollboden.  

• Temaaften 11. februar: Tema er korrosjonsbeskyttelse av skrog  

• Holde årsmøte 18 februar 2025 

 

Med vennlig hilsen 

Jan-Olav Kvitnes 

Leder Langesundsfjorden kystlag 

Mob.: 97466410 

Email.: jkvitnes@online.no 

 

www.langesundsfjordenkystlag.no 

 


